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PROTOKÓŁ  

z  XVIII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE, 

która odbyła się w dniu 20 stycznia 2016 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1200, zamknięcie – godz. 1415. 

Na ustawowy stan rady – 15 radnych, udział w obradach brało 15 radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu.   

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Sekretarz Gminy – Renata Plucińska 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Radca Prawny – Andrzej Frontczak 

Kierownik Ref. Infrastruktury Technicznej – Agnieszka Drzazga 

Pracownik Urzędu Gminy – Joanna Wysota 

Sołtys sołectwa Bukowiec 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI i XVII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot darowizny. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego oraz umieszczenie 

w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów budowlanych nie związanych z 

potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz reklam. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XVIII sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości 

biorących udział w obradach.  

Ad. 2   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad.  

Wójt Gminy zwrócił się do Radnych z prośbą o wyrażenie zgody na rozszerzenie porządku obrad o 

punkt:  podjęcie deklaracji zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 130000 zł na zakup 

samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP Brąszewice.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Wojewoda Łódzki przekazał do Rady Gminy skargę 

złożoną przez Pana Jacka Piotrowskiego dotyczącą działalności Wójta Gminy. W związku z tym wniósł o 
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rozszerzenie porządku obrad o podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi 

na działalność Wójta Gminy Brąszewice. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował rozszerzenie porządku obrad o podjęcie oświadczenia 

Rady Gminy Brąszewice. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował rozszerzenie porządku obrad o przyjęcie apelu w sprawie 

profilu „Rada Gminy Brąszewice” na portalu społecznościowym Facebook. 

Radna Bożena Łuszczek zapytała czego dotyczyć ma proponowane podjęcie oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że oświadczenie dotyczy sprzeciwu przeciwko 

funkcjonowaniu na portalu społecznościowym Facebook profilu użytkownika o nazwie „Rada Gminy 

Brąszewice”. 

W głosowaniu nad rozszerzeniem porządku obrad wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. 

Nie głosował Radny Józef Toruński. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za rozszerzeniem 

proponowanego porządku.  

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XVI i XVII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot darowizny. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego oraz 

umieszczenie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów budowlanych 

nie związanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz 

reklam. 

8. Podjęcie deklaracji zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 130000 zł na zakup 

samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP Brąszewice. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta 

Gminy Brąszewice. 

10. Podjęcie oświadczenia Rady Gminy Brąszewice wyrażającego zdecydowany sprzeciw przeciwko 

funkcjonowaniu na portalu społecznościowym Facebook profilu użytkownika o nazwie „Rada 

Gminy Brąszewice”. 

11. Przyjęcie apelu sprawie likwidacji na portalu społecznościowym Facebook profilu użytkownika 

„Rada Gminy Brąszewice”. 

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3   

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XVI sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Nie głosował Radny Józef Toruński. Za 

przyjęciem protokołu głosowało 13 Radnych, 1 Radny (Jacek Piotrowski) wstrzymał się od głosu.  

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XVI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół z XVII sesji Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Nie głosował Radny Józef Toruński. Za 

przyjęciem protokołu głosowało 13 Radnych, 1 Radny (Jacek Piotrowski) wstrzymał się od głosu.  

Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XVII sesji Rady Gminy. 
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Ad. 4 

W sprawozdaniu ze swojej działalności między sesjami w okresie od 30 grudnia 2015 r. do 19 stycznia 

2016 r. Wójt Gminy poinformował: 

1. W dniu 30 grudnia 2015r. wydano zezwolenie na  opróżnianie zbiorników bezodpływowych oraz 

transport nieczystości ciekłych z terenu gminy Brąszewice dla Usługi asenizacyjne Tomasz Czyżewski 

Sieradz – wykaz firm znajduje się na stronie internetowej gminy. 

2. W dniu 11 stycznia 2016r. podpisano umowę na wykonanie operatu wodno-prawnego dotyczącego 

SUW Brąszewice – koszt 3690 zł. 

3. Również w dniu 11 stycznia 2016r. podpisano umowę na wyłapywanie i utrzymywanie bezdomnych 

psów z terenu Gminy Brąszewice z Longinem Simińskim Hotel dla zwierząt i ptactwa domowego w 

schronisku w Wojtyszkach. Koszt dzienny utrzymania psa – 8,61 zł brutto. 

4. W dniach 7 i 8 stycznia 2016 r. wycinano gałęzie przy drodze relacji Zwierzyniec- Zagórcze. 

5. Dnia 15 stycznia 2016 r. sprzątano przystanki na terenie gminy. 

6. Zakupiono sprężarkę na  SUW Brąszewice – koszt 21525 zł 

 

Ad. 5 

Radny Jacek Piotrowski interpelował o posypanie zakrętów na drogach w miejscowościach Żuraw, 

Szymaszki i Salamony. 

Radny Jarosław Plichta poinformował, że na linii energetycznej w miejscowości Zadębieniec występują 

duże spadki napięcia i w związku z tym zwrócił się z prośbą o wystąpienie do zakładu energetycznego z 

wnioskiem o wykonanie pomiarów. 

Radny Jan Stawirej interpelował o posypywanie chodników w miejscach gdzie jest ślisko. 

Radny Jerzy Ławniczak zapytał czy stara wapniarka jest jeszcze na stanie Gminy i czy można ją 

wykorzystać do posypywania chodników. 

Wójt Gminy poinformował, że zgłoszone interpelacje zostaną rozważone i zostaną podjęte 

odpowiednie działania, natomiast w kwestii wapniarki odpowiedzi udzieli po sesji. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwrot 

darowizny. 

Wójt Gminy poinformował, że temat ten był wielokrotnie przedstawiany Radnym. Dodał, że w jego 

opinii jest to sprawa honorowa i należy zwrócić działkę właścicielowi, który w przeszłości przekazał na 

rzecz Gminy tą nieruchomość z zastrzeżeniem, że miała na niej powstać świetlica w miejscowości 

Zwierzyniec. Gmina przez wiele lat nie wywiązała się z tej umowy, obecnie również taka inwestycja nie 

jest planowana.  

Radny Jerzy Ławniczak potwierdził, że działka ta była przekazana na rzecz Gminy w latach 90, lecz 

świetlica nie powstała na niej. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Nie 

głosował Radny Józef Toruński. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 Radnych. Rada Gminy 

jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XVIII/76/2016 z dnia 20 stycznia 2016 r. w 

sprawie wyrażenia zgody na zwrot darowizny. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

 



Strona 4 z 9 
 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego oraz umieszczenie w pasie drogowym urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów 

budowlanych nie związanych z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz 

reklam. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Nie 

głosował Radny Józef Toruński. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 Radnych. Rada Gminy 

jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XVIII/77/2016 z dnia 20 stycznia 2016 r. w 

sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego oraz umieszczenie w pasie drogowym 

urządzeń infrastruktury technicznej i obiektów budowlanych nie związanych z potrzebami 

zarządzania drogami lub potrzebami ruchu drogowego oraz reklam. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Na sesję przybył Radny Józef Toruński. (12:30) 

Ad. 8 

Wójt Gminy poinformował, że jest to merytoryczna kontynuacja dyskusji nad zabezpieczeniem 

środków finansowych dla OSP Brąszewice, która rozpoczęła się na poprzedniej sesji. Dodał, że różne 

osoby mają różny entuzjazm w tej kwestii, a na poprzedniej sesji nikt z Radnych nie wskazał źródła 

finansowania tej bardzo potrzebnej inwestycji jaką jest zakup samochodu bojowego dla OSP 

Brąszewice. Nikt nie odważył się wskazać kosztem jakiej innej inwestycji np. drogowej wsparcie dla 

jednostki powinno być udzielone. Zwrócił się z prośbą o przegłosowanie i podjęcie deklaracji 

zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 130000 zł na zakup samochodu ratowniczo – 

gaśniczego średniego dla jednostki OSP Brąszewice. Dodał, że jednostka zmieniła wniosek w stosunku 

do tego przedstawianego na poprzedniej sesji Rady Gminy i zadeklarowała wkład własny w kwocie 

18000 zł. Zwrócił uwagę, że kibicuje i trzyma kciuki za jednostkę OSP Brąszewice, aby udało jej się 

pozyskać to auto. Poprosił Radnych by zagłosowali za przyjęciem tej deklaracji, lecz by byli również 

świadomi, że jeżeli zakup ten dojdzie do skutku, być może zajdzie potrzeba skredytowania tej 

inwestycji. Na chwilę obecną takich wolnych środków finansowych nie ma, być może w październiku 

lub listopadzie zostanie przedstawiony projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na wzięcie kredytu 

na pokrycie kosztów zakupu tego pojazdu. 

Radna Marzena Cichecka zwróciła się z pytaniem do Radnego Jerzego Ławniczaka czy zastanowił się 

skąd zabrać pieniądze by zakupić ten wóz bojowy. 

Radny Jerzy Ławniczak odparł, że pytanie to powinno być skierowane do Wójta i Skarbnika Gminy. 

Wójt Gminy wyraził zdanie, że biorąc udział w tej dyskusji należy rozmawiać również o sprawach 

trudnych. Przypominał, że każdy z Radnych ma dziesiątki potrzeb w swoich okręgach. Również w 

samych Brąszewicach jest ogrom potrzeb. Podkreślił, że za budżet odpowiedzialność biorą zarówno 

Wójt jak i Radni. Dodał, że Gmina Brąszewice nie może się równać z najbogatszymi gminami. Gmina 

Brąszewice to gmina piękna z dobrymi ludźmi, ale niestety bardzo biedna i być może w ciągu roku 

zajdzie potrzeba podjęcia uchwały kredytującej to przedsięwzięcie. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził zdanie, że Wójt powinien wskazać skąd wziąć na tą inwestycję 

pieniądze. Dodał, że w przeszłości nigdy nie głosował za tym, aby zabrać pieniądze z inwestycji, które 

zostały zaplanowane w okręgach innych Radnych. Poinformował, że jest świadomy ile trzeba będzie 

poświęcić czasu i pracy, aby pozyskać samochód i że nie ma pewności czy się uda. Podziękował 

Wójtowi za wniosek o podjęcie tej deklaracji. 

Radny Józef Przezak wyraził zdanie, że zakup samochodu dla OSP Brąszewice jest potrzebny, jednak 

kilka lat temu koszty i zadłużenie było niższe i można było taką inwestycję zrobić wcześniej. 
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Skarbnik Gminy odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jerzego Ławniczaka poinformowała, że Wójt 

Gminy przedstawia Radzie projekty uchwał, lecz póki co dyskusja toczy się wokół wskazania źródła 

finasowania. 

Radny Jarosław Plichta poinformował, że jako strażak jest jak najbardziej za tą inwestycją. Zwrócił 

uwagę, że nie ma na dzisiejszej sesji druhów z Brąszewic, którzy na facebooku pisali wiele obraźliwych 

komentarzy. Odniósł się do wypowiedzi Naczelnika OSP Brąszewice, który mówił, że od 5 lat stara się o 

nowy samochód i czuje się dyskryminowany. Radny Jarosław Plichta poinformował, że od 5 lat jest 

Radnym i za każdym razem podniósł rękę za każdą inwestycją dla straży m.in. za wsparciem 

finansowym zakupu samochodów dla OSP Godynice, za zakupem Jelcza dla OSP Brąszewice, za 

wykupem działki pod remizą w Brąszewicach itd.  

Radna Grażyna Dobruchowska poinformowała, że ma żal do Radnego Jerzego Ławniczaka, że nie 

zareagował, gdy strażacy z jednostki OSP Brąszewice ubliżali Radnym i Wójtowi, zarówno na sesji jak i 

pisząc komentarze na facebooku. Wśród nich był m.in. Naczelnik OSP i syn Radnego. 

Radny Jerzy Ławniczak odparł, że jego syn nikomu nie ubliżał. 

Wójt Gminy zaapelował do Radnych o przegłosowanie deklaracji, tak aby ostudzić emocje, a jednostka 

OSP Brąszewice miała takie same szanse na pozyskanie nowego wozu bojowego jak OSP Godynice i 

OSP Chajew. 

Radny Adam Laskowski zwrócił się do Radnego Jerzego Ławniczaka z pretensją, że w przeszłości gdy 

Radny Jerzy Ławniczak był Przewodniczącym Rady nie poparł zakupu auta dla OSP Czartoria i przyczynił 

się do zabrania 47 000 zł nadwyżki budżetowej, która była początkowo przeznaczona dla OSP Czartoria. 

Dodatkowo, na Zarządzie Gminnym OSP kilkakrotnie nie były poparte mniejsze zakupy dla tej 

jednostki.  

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że pieniądze te był przekazane na modernizację szkoły w 

Godynicach. 

Radny Adam Laskowski poinformował, że sytuacja ta miała miejsce w innej kadencji, gdy chciał 

zakupić samochód Iveco dla OSP Czartoria. W głosowaniu było wtedy 7 głosów za i 7 przeciw, a głos 

ówczesnego Przewodniczącego Jerzego Ławniczaka przesądził o nie poparciu tego zakupu. 

Radny Jerzy Ławniczak odparł, że jako Przewodniczący miał jeden głos, a nie dwa, co może potwierdzić 

Radca Prawny. 

Radny Adam Laskowski odparł, że Przewodniczący ma dwa głosy w przypadku remisu. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak poinformował, że w razie remisu Przewodniczący ma głos 

rozstrzygający. 

Radny Józef Toruński zawnioskował, aby w poszukiwaniu pieniędzy na zakup samochodu dla OSP 

Brąszewice niebyły zmniejszane fundusze na drogownictwo. 

Wójt Gminy poinformował, że nie podpisze się pod zabraniem pieniędzy z jakiejkolwiek z przyjętych do 

budżetu inwestycji drogowych. Powtórzył, że na dzień dzisiejszy nie ma odłożonych pieniędzy, aby 

sfinansować zakup wozu dla OSP Brąszewice. Przypomniał, że po zakupie auta do Godynic, do 

jednostki OSP Czartoria został przesunięty stary wóz, który mimo wszystko poprawił gotowość bojową; 

po zakupie nowego auta do OSP Chajew, Lublin po remoncie został przesunięty do OSP Żuraw; w OSP 

Błota dzięki dużemu zaangażowaniu druhów z tamtej jednostki i naszemu wsparciu finansowemu 

zakupiony został Żuk, który jest w dobrym stanie. Podkreślił, że jeśli uda się zakupić wóz do OSP 

Brąszewice, to Star również będzie przesunięty do innej jednostki, bo nie ma zgody, aby w 

Brąszewicach były aż cztery samochody. Jeszcze raz potwierdził, że nie podpisze się pod zabraniem 

środków z drogownictwa, wręcz przeciwnie jeśli jakieś wolne środki się pojawią, to będzie wnioskował 

o przesunięcie ich właśnie na drogi, bo tam jest najwięcej potrzeb. 
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Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do deklaracji    

zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 130000 zł na zakup samochodu ratowniczo – 

gaśniczego dla OSP Brąszewice poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych 

obecnych na sali obrad. Za przyjęciem deklaracji głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie 

opowiedziała się za przyjęciem deklaracji  zabezpieczenia środków finansowych w kwocie 130000 zł 

na zakup samochodu ratowniczo – gaśniczego dla OSP Brąszewice. 

Deklaracja stanowi integralną część protokołu. 

Wójt Gminy podziękował, za poparcie tej deklaracji. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej 

skargi na działalność Wójta Gminy Brąszewice. 

Sekretarz Gminy odczytała treść pisma od Wojewody Łódzkiego przekazującego do rozpatrzenia 

skargę Radnego Jacka Piotrowskiego na działalność Przewodniczącego Rady Gminy, Komisji Rady 

Gminy oraz Wójta Gminy Brąszewice. 

Radna Grażyna Dobruchowska zwróciła się z pytaniem do Radnego Jacka Piotrowskiego czy jest 

członkiem PIS. 

Radny Jacek Piotrowski odparł, że nie jest członkiem PIS, tylko startował z listy PIS w wyborach. Dodał, 

że jako Radny ma prawo zadać pytanie do Wojewody jako do organu nadzorczego. Dodał, że na sesji 

zgłaszał wątpliwości, jednak nie uzyskał odpowiedzi, wiec zwrócił się z pytaniem do Wojewody. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił uwagę, że nie jest to zapytanie tylko skarga. 

Radny Jacek Piotrowski wyraził opinię, że każdy może nazywać to jak chce. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały   

poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem uchwały głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem 

Uchwały Nr XVIII/78/2016 z dnia 20 stycznia 2016 r. w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej 

skargi na działalność Wójta Gminy Brąszewice. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu oświadczenia wyrażającego zdecydowany 

sprzeciw przeciwko funkcjonowaniu na portalu społecznościowym Facebook profilu użytkownika o 

nazwie „Rada Gminy Brąszewice”. 

Radny Jan Stawirej wyraził opinię, że w PRL-u była cenzura, a teraz każdy ma prawo do własnego 

zdania i może je przedstawiać publicznie. A jeżeli coś jest nie zgodnie z prawem to należy to zgłaszać 

do odpowiednich instytucji. Dodał, że nikt nie zabrania nikomu założyć podobnego profilu.   

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że nie zgadza się z tą opinią, ponieważ każdy ma prawo do 

własnego zdania, ale jeśli podpisuje się swoim imieniem i nazwiskiem, a nie nazwą „Rada Gminy 

Brąszewice”. Przypomniał, że Rada Gminy Brąszewice to 15 Radnych, a nie jeden. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak wyraził opinię, że Radny Jan Stawirej ma rację, ale według własnego 

uznania. Zasada ta działa w dwie strony. Rada Gminy też ma prawo zająć swoje stanowisko i ocenić 

tego, który ocenia Radę. W głosowaniu Radni zadecydują czy zgadzają się ze stanowiskiem 

przedstawionym w projekcie oświadczenia czy też nie. 

Radna Grażyna Dobruchowska poinformowała, że nikt nie zabrania Radnemu Jackowi Piotrowskiemu 

własnego zdania, jednakże pod własnym nazwiskiem, a nie pod nazwą „Rada Gminy Brąszewice”. 
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Radny Jacek Piotrowski odparł, że w nagłówku jest podpis kto publikuje na profilu informacje. 

Radna Grażyna Dobruchowska poinformowała, że wie o tym, lecz osoby najpierw spostrzegają nazwę 

całej Rady Gminy. 

Radny Mariusz Kurzaj wyraził opinię, że skoro używana jest nazwa Rada Gminy Brąszewice, to wszyscy 

Radni powinni znać hasło, by móc administrować profilem. 

Radny Jacek Piotrowski poinformował, że profil jest otwarty i można pisać bez hasła. 

Radny Mariusz Kurzaj zarzucił, że bez hasła niewygodne komentarze są szybko usuwane.  

Radca Prawny Andrzej Frontczak poinformował, że portal społecznościowy służy do kontaktu i 

wymiany opinii różnych osób i społeczności. Rada Gminy wyraża swoje opinie w Biuletynie Informacji 

Publicznej. A jeżeli na facebooku jest sugestia, że profil jest prowadzony przez Radę, to osoba 

nieobeznana z przepisami o samorządzie gminnym może w to uwierzyć, jest to wprowadzanie w błąd. 

Oficjalna strona rady Gminy to BIP.  

Radny Grzegorz Kulig wyraziła opinię, że nikt nie odbiera prawa do własnego zdania, ale niech to 

będzie na prywatnym profilu, a nie pod nazwą Rady. Jeżeli komentarze będą publikowane na 

prywatnym profilu, to o ile nie będą naruszały prawa to nikt nie będzie w nie ingerował. 

Radny Jerzy Ławniczak poinformował, że nie „wchodzi w te ploty” ale słyszy komentarze. 

Zawnioskował, aby Radny Jacek Piotrowski nie podpisywał się jako Rada Gminy Brąszewice. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu oświadczenie   

poddał je pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Nie 

głosował Radny Jacek Piotrowski. Za przyjęciem oświadczenia głosowało 13 Radnych, 1 Radny (Jan 

Stawirej) wstrzymał się od głosu. Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem 

oświadczenia wyrażającego zdecydowany sprzeciw przeciwko funkcjonowaniu na portalu 

społecznościowym Facebook profilu użytkownika o nazwie „Rada Gminy Brąszewice”. 

Oświadczenie stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do Radnej Grażyny Dobruchowskiej z prośbą o odczytanie 

projektu apelu w sprawie likwidacji na portalu społecznościowym Facebook profilu użytkownika „Rada 

Gminy Brąszewice”. 

Radna Grażyna Dobruchowska odczytała projekt apelu. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, jakie przepisy prawa narusza prowadząc profil. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że chodzi o podszywanie się pod Radę Gminy. 

Radna Grażyna Dobruchowska zapytała, jaki przepis pozwala Radnemu na pisanie pod nazwą Rada 

Gminy.  

Radny Jacek Piotrowski odpowiedział, że wolność słowa. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wolności słowa nikt Radnemu nie zabrania. 

Radny Mariusz Kurzaj dodał, że na facebooku wielokrotnie ubliżał Radnym i Wójtowi. 

Radny Jacek Piotrowski odparł, że jeśli uważa, że coś jest nie zgodne z prawem to może zgłosić to. 

Radny Mariusz Kurzaj poinformował, że być może tak zrobi. 

Radna Bożena Łuszczek zapytała jakie przepisy Radny Jacek Piotrowski narusza. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak poinformował, że nie można się wypowiadać jako Rada Gminy bez 

odpowiedniego upoważnienia i sam fakt, że jeden Radny wypowiada się w imieniu całej Rady jest nie 

tylko naganne, ale również sprzeczne z ustawą o samorządzie gminnym. 

Radny Jan Stawirej dodał, że jest podpisane, że profil prowadzi Radny Jacek Piotrowski. 
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Radca Prawny Andrzej Frontczak wskazał, że właśnie w tym tkwi problem, bo Rada Gminy nie 

upoważniła Radnego Jacka Piotrowskiego do wypowiadania się pod szyldem „Rada Gminy Brąszewice”. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu apelu   

poddał go pod głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych obecnych na sali obrad. Nie 

głosował Radny Jacek Piotrowski. Za przyjęciem apelu głosowało 10 Radnych, 3 Radnych (Bożena 

Łuszczek, Jerzy Ławniczak, Ryszard Kurzaj) wstrzymało się od głosu, przeciwko głosował 1 Radny (Jan 

Stawirej). Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem apelu w sprawie likwidacji 

na portalu społecznościowym Facebook profilu użytkownika „Rada Gminy Brąszewice”. 

Apel stanowi integralną część protokołu. 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady Gminy wpłynęły pismo od Wojewody 

Łódzkiego dotyczące prowadzenia przez Wójta Gminy Brąszewice działalności gospodarczej i 

zatrudnienia na umowę zlecenia w GBP w Brąszewicach na stanowisku kapelmistrza orkiestry. 

Radna Grażyna Dobruchowska odczytała treść pisma Wojewody Łódzkiego. 

Wójt Gminy złożył wyjaśnienia następującej treści: 

„Nie prowadzę żadnej działalności gospodarczej w myśl ustawy o swobodzie działalności gospodarczej i 
respektuję od początku sprawowania mandatu art. 4 pkt 6 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o 
ograniczeniu prowadzenia działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne (tekst 
jednolity: Dz. U. z 2006r.,  Nr 216, poz. 1584 z późn. zm.). 
Jako kapelmistrz Orkiestry Dętej w Brąszewicach zostałem zatrudniony przez Dyrektora Publicznej 
Biblioteki w Brąszewicach z dniem 1 stycznia 2008 roku, a dopiero 5 grudnia 2010 roku zostałem 
wybrany na Wójta Gminy Brąszewice, objecie funkcji wójta nastąpiło w dniu 14 grudnia 2010 roku. 
Zatem objęcie funkcji Wójta Gminy Brąszewice nie miało wpływu na zatrudnienie mnie jako 
kapelmistrza, jak również nie miało to wpływu na podważenie zaufania wyborców, bo będąc 
kapelmistrzem zostałem wybrany w 2010 roku po raz pierwszy na Wójta Gminy, a w 2014 roku po raz 
drugi. 
Wynagrodzenie z umowy zlecenia wykazuję w oświadczeniach majątkowych, od początku pełnienia 
funkcji wójta. 
Ponadto wydatki na prowadzenie orkiestr dętych na terenie Gminy Brąszewice były przedmiotem 
kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi, która odbyła się w 2014 roku. Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Łodzi nie wydała zaleceń pokontrolnych w tym przedmiocie. 
Chcę dodać, że zarówno w poprzedniej kadencji, jak i w obecnej czynności te zostały zgłoszone do 

Rejestru korzyści”. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że do Rady Gminy wpłynęło pismo od Wojewody 

Łódzkiego dotyczące Statutu Gminy. 

Sekretarz Gminy odczytała treść pisma Wojewody Łódzkiego dotyczące zbadania pod względem 

zgodności z prawem Statutu Gminy Brąszewice. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak poinformował, że statut został uchwalony w 2003 roku, czyli 13 lat 

temu. W obecnej chwili należałoby wziąć pod uwagę zalecenia Wojewody podczas prac zmierzających 

do zmiany statutu. 

Radny Jan Stawirej poinformował, że już wcześniej wskazywał na niejasności w zapisach statutu i 

proponował powołanie komisji statutowej, jednak w głosowaniu Radni nie wyrazili na to zgody.  

Radny Jacek Piotrowski poparł słowa Radnego Jana Stawireja i dodał, że teraz pismo Wojewody 

potwierdziło, że statut zawiera nieprawidłowości. 

Przewodniczący Rady Gminy potwierdził, że w głosowaniu Radni byli przeciwko powołaniu komisji 

statutowej do czasu przekazania zaleceń przez Wojewodę. 
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Radny Jan Stawirej dodał, że statut należy zmienić, aby każdy Radny wiedział co ma robić i w jakiej 

formie. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że na pismo należy odpowiedzieć, określając czy Rada Gminy zajmie 

się pracą nad zapisami statutu. 

Radny Jacek Piotrowski dodał, że jeśli Rada nie zajmie się tą sprawą to Wojewoda skieruje sprawę do 

sądu. 

Radca Prawny Andrzej Frontczak wyraził opinię, że nawet gdy Wojewoda zaskarży statut, to sąd i tak 

nie wyręczy Radnych w tych pracach.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie pytanie, czy Rada Gminy podejmie prace nad 

zmianą statutu. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za podjęciem prac 

głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za podjęciem prac nad zmianą 

statutu. 

Wójt Gminy poinformował, że od 5 stycznia uczestniczy w zebraniach sprawozdawczo – wyborczych w 

jednostkach OSP z terenu Gminy Brąszewice. Do chwili obecnej zebrania odbyły się w OSP Błota, OSP 

Kamieniki i OSP Czartoria. 

Wójt Gminy odczytał odpowiedź zakładu energetycznego na pismo z wnioskiem o poprawę jakości 

dostarczanej energii elektrycznej w miejscowości Gałki. 

Wójt Gminy odczytał odpowiedź PZD na interpelacje dotyczące dróg powiatowych zgłaszane przez 

Radnych. 

Radny Józef Toruński poinformował, że brakujące znaki na drodze powiatowej Pipie – Marianów 

zostały uzupełnione. Dodał, że brakuje jeszcze drogowskazu do miejscowości Orły. 

Radny Jerzy Ławniczak podziękował za zagłosowanie za wsparciem OSP Brąszewice. Dodał, że od 

momentu gdy został Komendantem Gminnym wiele poprawiło się w jednostkach OSP na terenie 

Gminy Brąszewice i przypomniał największe inwestycje w straże, jakie miały miejsce w przeszłości. 

Radny Adam Laskowski poinformował, że w przeszłości na termomodernizację sali w Czartorii Gmina 

dołożyła 22000 zł. Dodatkowe 40000 zł pozyskane zostało z WFOŚiGW dzięki zaangażowaniu Adama 

Laskowskiego. Gmina zakupiła również blachę na dach. Dodatkowe 10000 zł Gmina w poprzedniej 

kadencji przekazała na otynkowanie. Reszta materiałów i prac to czyn społeczny. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził opinię, że każda z jednostek OSP otrzymała większe lub mniejsze 

pieniądze na inwestycje. 

Radny Grzegorz Kulig wyraził opinię, że warto inwestować w straże. Wyraził nadzieję, że jednostce z 

Brąszewic uda się pozyskać nowy samochód, który na pewno będzie służył całemu społeczeństwu 

Gminy. 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XVIII sesji Rady Gminy o godzinie 1415.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  

S. Domagała 


